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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 4. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 14. mája 2019 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: V úvode rokovania bolo prítomných 18 starostov a Rada 

starostov bola uznášania schopná. Ospravedlnil z rokovania starostku MČ Košice - 

Džungľa. 

Privítal na rokovaní RS námestníčku primátora Luciu Gurbáľovú a riaditeľa magistrátu 

Marcela Čopa. Uviedol, že kvôli pracovným povinnostiam sa primátor mesta Jaroslav 

Polaček a námestník primátora Marcel Gibóda nemohli zúčastniť rokovania - stretnutie 

K8.  

Pozvánka bola členom Rady starostov zaslaná elektronicky. Navrhol zmenu poradia 

bodov - bod č. 3 prerokovať ako bod č. 1 (VZN mesta Košice č. 173 o pravidlách času 

predaja v obchode a času prevádzky služieb na území mesta Košice).  

Ako bod č. 2 navrhol prerokovať nový doplnený bod - Prezentácia projektu 

EKOCHARITA SLOVENSKO SLOVENSKU. Pod bodom č. 3 prerokovať pôvodné 

body č. 1 názvom Informácia o projekte „Mestská futbalová liga“ a bod č. 2 s názvom 

Informácia o projekte „Dajme spolu gól“.  

Opýtal sa, či sú ohľadne programu pripomienky, resp. iné návrhy.  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Naj jazerom: Požiadala zaradiť do programu ako 

bod 3/A Informáciu o nevyhovujúcom stave dvoch budov, ktoré vykazujú ohrozenie na 

zdraví a na životoch obyvateľov mesta Košice - je to budova Mäsokombinátu a areál 

Mlynov. Ďakujem pekne. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Poprosil o schválenie takto upraveného programu a dal 

o tom hlasovať, kto je za, aby sa riadili týmto upraveným programom. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že program bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Ing. Ladislav Brada a Ing. Daniel Petrík 

- - - 

 

Bod č. 1 

Návrh VZN mesta Košice č. 173 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky 

služieb na území mesta Košice  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Zmeny máme avizované viaceré, tak by som poprosil 

navrhovateľa starostu KVP Lörinca. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: VZN 173 o pravidlách času predaja a obchode 



2 

 

a času prevádzky služieb v Košiciach. Nájdeme aj na webovej stránke, všetci vieme kde. 

Niektorí starostovia viete, že predtým to bola kompetencia mestských častí, v minulom 

volebnom období si mesto zobralo túto kompetenciu. A ja začínam diskusiu s ohľadom 

na autoumyvárky. Na KVP bol medializovaný problém, kde bola petícia, obyvateľom 

nebolo vyhovené, pretože bola postavená autoumyvárka v bezprostrednej blízkosti 

obytného domu, bez toho, aby tam bola hluková bariéra a môj jediný návrh je v podstate 

veľmi jednoduchý, preto som ho ani nepísal dopredu. Vo VZN v stati 3 sú všeobecné 

otváracie hodiny, ktoré nimi sa riadia všetky prevádzky, ktoré ich nemajú špecificky 

upravené, následne sú špecificky vymenované prevádzky ako napríklad kasína či 

pohostinské služby, a v bode 3 prevádzková doba nie je obmedzená v nasledujúcom 

type prevádzok, bod B na čerpacích staniciach pohonných hmôt bez sedenia po 22 

hodine a autoumyvárňach čiže, by som navrhoval vypustiť slovo autoumyvárňach a tým 

pádom by sa riadili všeobecnými otváracími hodinami od 6-tej do 22 a vyhoveli by sme 

petícii obyvateľom tam bývajúcich. Ja som si doniesol aj analýzu autoumyvární a 

väčšina z nich má kratšie hodiny ako naša navrhovaná zmena, tým pádom sa to bude 

týkať len troch autoumyvárok alebo štyroch, ale vlastne jedna funguje na Jazere 

v technickej zóne a nie som si istý či má nonstop. Ale týka sa to autoumyvárne KVP, 

Dunajská a Mobydick na Ťahanovciach, ktoré sú nonstop. Tak isto som si pozrel aj na 

Google návštevnosť autoumyvárok, v tomto modrom panely, ktorý teraz prezentujem, 

ak si pozrieme tie nonstop, tak štatisticky podľa Google, nie podľa mojich analýz, je 

minimum návštevníkov v období po 22. Môžu prísť nejaké negatívne reakcie, že prečo 

obmedzujeme podnikanie, ale myslím, že nie je nutné, aby si ľudia umývali auto o 3 

ráno. Reálny problém napríklad na KVP je, že prídu taxikári nakúpia si kávu, je tam aj 

automat, pustia vysielačky a je tam nevyberaný slovník a takisto aj mladí, ktorí sú v 

podnapitom stave a púšťajú hudbu. Takže tak. Tento návrh, ak vypustime to jedno slovo 

sa nebude týkať väčšiny autoumyvariek, len tých nonstop. Potom by bola možnosť len 

špecifikovať autoumyvárky napr. že v obytnej zóne alebo do 50 m od bydliska. 

A druhá zmena, ktorá je, bola predložená pánom Liptákom v marci a tú, keď tak 

odprezentuje pán Takáč, lebo tá sa týka pohostinstiev. Ďakujem veľmi pekne. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem veľmi pekne za uvedenie. Pán Takáč, nech sa 

páči. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny MMK: V marci, už keď sa nedali dať návrhy do 

aprílového zastupiteľstva, bol doručený návrh pána Liptáka, čo sa týka obmedzenia 

prevádzkových hodín v zariadeniach poskytujúcich pohostinské služby, ktoré majú 

exteriérové sedenie, teda letné terasy, kde aj po 22, ako vyplýva z dôvodovej správy 

zrejme vychádzal z Považskej ulice, kde je piváreň Primátor v bezprostrednej blízkosti 

obytnej budovy. Jeho návrh teda smeruje k obmedzeniu prevádzkovej doby takýchto 

letných terás v blízkosti obytných domov do 20 m, z 24 hodín na 18. Včera sa týmto 

návrhom zaoberalo vedenie mesta na porade primátora a ten názor bolo taký opatrnejší 

lebo nevieme nakoľko by sa to týkalo iných prevádzok, ktoré sú v takej blízkosti, ale nie 

sú problematické. Takisto ten návrh z legislatívneho hľadiska nie je najsprávnejší. 

V bode 1 sa rieši ako keby zmena kompetencie v štatúte, v druhom bode ako keby 

ideová zmena, takže je na poslancoch mesta ako sa zhodnú na takom návrhu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem, diskusia, takže prosím ostatných starostov alebo 

vedenie mesta. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Ďakujem za slovo. K tomu návrhu poslanca Liptáka, 
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porada primátora mesta úplne neschválila ten návrh, pretože bolo tam veľa 

nezodpovedaných otázok. Keď sme raz povolili také prevádzkové hodiny, tak keby sme 

ich obmedzili do šiestej hodiny, tak vyvstáva aj taká sociálna otázka, že kto bude tie 

zariadenia navštevovať cez deň - asi len tí, ktorí nemajú pracovné povinnosti. Tí, ktorí 

sú celý deň v práci a potom by si dali to pivo, tak pre tých by sme to obmedzili. Zatiaľ 

vieme iba o jednom takom zariadení, na ktoré sa niekto často sťažuje, to by sme 

potrebovali analýzu takých aj iných zariadení. Tento návrh poradou primátora, v takom 

znení ako bol predložený, neprešiel. 

 

p. Exner starosta MČ Košice – Loričník: Naša mestská časť mala podobný problém 

s reštauračným zariadením, kde sme mali platné VZN mestskej časti, ktoré na podnet 

neviem koho prešetroval prokurátor. Na základe protestu prokurátora sme museli toto 

VZN upraviť tak, aby sme neodporovali Ústave SR a keďže problémy s tou prevádzkou 

v nočných hodinách pretrvávali, tak som si to zobral na starosť a po stretnutiach 

a komunikácii s majiteľom sa nevyskytol žiadny podnet ani podanie. Tak možno by 

mohlo vedenie mestskej časti sa porozprávať s tým majiteľom tak ľudsky, pokiaľ je to 

jedna prevádzka, pokiaľ je ich viac, tak starostovia by mali vedieť, ktoré to sú a tak to 

zobrať ako sa hovorí „od podlahy“. Ďakujem. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ja tiež by som to takto navrhoval, lebo je to trošku 

hlúposť o 18 končiť letnú terasu. Aj keď viem, že niekde sú s tým problémy tak ako je 

ten prípad popisovaný, 120 ľudí, ale aj tak si myslím, že je lepšie každý prípad 

posudzovať individuálne. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: No keď bude 20 a pol metra, tak to už neplatí? A 

ten cigaretový dym? To je jedna vec a druhá, starostovia asi najlepšie vedia, aké majú 

prevádzky v mestskej časti a určite by tá kompetencia mala patriť im, pretože každý 

pozná svoju mestskú časť, podnik, kto okolo toho podniku býva, kto je majiteľ podniku. 

Takže malo by to byť kompetenciou mestskej časti, keďže ma k tomu bližšie než 

magistrát mesta. 

  

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Takže, ak by sme to zmenou štatútu mali dostať do 

kompetencii, budeme musieť prijímať nariadenia mestskej časti o pravidlách času 

predaja, kde by sa museli špecifikovať typy prevádzok, nakoľko ak to budeme mať v 

kompetencii tak tam musíme mať nejaký právny predpis, v tomto prípade všeobecne 

záväzne nariadenie. A ešte chcem povedať, že toto, čo tu je predložené kolegom 

poslancom Liptákom, tak je neurčité, lebo v názve hovorí o zmene VZN 173 a v texte 

hovorí o presune kompetencii štatútom, tak to je o inom. My keď chceme presúvať 

kompetencie štatútom, tak k tomu by sme si mali urobiť nejakú inú analýzu. Tak som za, 

aby sme sa touto témou zaoberali, ale ako kolegovia hovorili individuálne. 

 

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Ja len detail, ak by bol záujem, tak viem poskytnúť 

dokumentáciu toho protestu prokurátora, hlavne tú dôvodovú časť, čo nám prokurátor 

vyčítal a ako sme museli zmeniť naše VZN, aby bolo v súlade s Ústavou SR, právnemu 

oddeleniu. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ja len, že či to nie je trošku zástupný problém, lebo 

ide o to, že sa ruší nočný kľud a to nie je v meste nejako upravené. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Teraz je nočný kľud stanovený do 22 hodiny. 
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p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: No, ale si nemyslím, že by bolo potrebné 

obmedzovať prevádzky pokiaľ nerušia nočný kľud. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Staré Mesto – Musím povedať, že máme tiež protest prokurátora, 

takže tiež hovorím, že s tým treba narábať opatrne. Pokiaľ je to problém konkrétnej 

prevádzky, ako tu bolo povedané, ten Primátor (piváreň) tak to treba prebrať s tým 

prevádzkovateľom. Ja ako starosta som vyvinul náležité opatrenia, aby jedna taká 

prevádzka bola zrušená - bola pri radnici, a tam boli problémy s hlukom, hudbou do 

polnoci, takže možno toto je cesta. Len chcem poukázať ešte na jednu skutočnosť, keď 

sme pri tomto VZN, že sa toto VZN nedodržiava v praxi, ako som už v minulosti 

hovoril o tzv. diskontoch. Máme asi štyri, ktoré sú také najpreferovanejšie diskonty, ja 

som to už konzultoval s náčelníkom mestskej polície, tieto diskonty nerešpektujú VZN 

a prevádzková doba je taká, akú si určí konkrétny majiteľ. Takže toto poďme riešiť, ja 

keď som si urobil obhliadku v nočných a ranných hodinách, tak sa potvrdilo to, na čo sa 

občania chodia sťažovať na mestskú časť. Už to riešila aj mestská polícia. Takže by som 

chcel poprosiť kompetentných, aby dohliadli, aby sa toto VZN dodržiavalo. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK – Čo sa týka tých diskontov mesto si to uvedomuje, a ako ste povedali 

sú pod monitoringom polície, akurát minulý týždeň som podpisoval výzvy na 

dodržiavanie VZN, boli presne zdokumentované porušenia a bol to zoznam na niekoľko 

strán, realizujeme príslušne kroky podľa litery zákona. Jeden z prevádzkovateľov sa 

obrátil na prokuratúru, tak predpokladám, že to ešte potrvá, kým sa stanoví nejaký 

precedens, ktorý by nám umožnil vynútiť si dodržiavanie VZN. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves: Pokiaľ dôjde k zmene VZN č. 173 o pravidlách 

času predaja v obchode a prevádzok, tak možno otázka - od 1.3.2019 prišiel do platnosti 

zákon o hazardných hrách, kde sa ustanovuje prevádzkovanie herní, kde v čase od tretej 

do desiatej rána sa zakazuje prevádzkovať herne. Naše platné VZN je momentálne 

v rozpore, pretože to VZN nám určuje, že môžeme prevádzkovať od šiestej. Je 

v rozpore so zákonom. Otázka znie - sú dopyty na mestskú časť ohľadom otváracích 

hodín, tak ako mám postupovať, keď zákon mi zakazuje, ale VZN mi povoľuje. Ja 

momentálne som to riešil tak, že rešpektujem zákon čo sa týka počiatočnej hodiny, že 

nie od šiestej ale od desiatej hodiny doobeda, ale ten koncový čas tam dodržujem VZN. 

Ale keď sa tu bavíme o zmene VZN č. 173 tak toto by sme tam mohli zahrnúť, lebo je 

to v rozpore so zákonom. Tak možno aj otázka na starostov ako to riešili, alebo na 

právne oddelenie. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: My sme tiež mali v Ťahanovciach VZN, ale keďže sa 

schválilo mestské, tak sme naše zrušili. 

 

p. Takáč, referát právny a legislatívny MMK: Ďakujem za slovo. O novom zákone, ktorý 

špecifikoval tú prevádzkovú dobu herní, resp. kasín vieme, takže pri ďalšej novele VZN 

by sme to zahrnuli, aby to bolo v súlade so zákonom, pretože zákon má prednosť. Čiže 

treba zachovať tú dobu - limity, ktoré sú dané zákonom. A aj dôvodová správa 

k predmetnému zákonu hovorí, že v rámci tohto časového ohraničenia daného zákonom, 

obce majú stále tú kompetenciu ešte prevádzkovú dobu určiť aj podľa vlastných 

podmienok.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Pán Lörinc - je konkrétny návrh, ktorý sa dá odsúhlasiť 
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alebo odporučiť mestskému zastupiteľstvu? 

 

p. Lörinc, MČ Košice – Sídl. KVP: Môj návrh je vypustiť to slovo, ale z diskusie vyplýva, že 

ešte sa bude hovoriť o tom VZN, o tých herniach či kasínach. Čiže potrebujem vedieť, 

či je podpora hlavne u poslancov k vypusteniu toho slova „v autoumyvárňach“. Toto 

som prebral aj na našom klube Košickí aktivisti a nezávislí a tam to má podporu. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ja ešte raz poviem, čo som hovoril, či by nebolo 

lepšie preniesť tie kompetencie, čo sa týka tých prevádzok na mestské časti štatútom, a 

potom aby si mestské časti svojimi VZN upravovali ten poriadok. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Dávate teda nejaký návrh pre mestské zastupiteľstvo? 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Tak je to také na diskusiu, ale áno, taký je môj 

názor, že by to mali byť kompetencie mestských častí.   

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ideme o tom hlasovať? Alebo to beriem na vedomie? 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Na vedomie zobrať. 

 

p. Lörinc, MČ Košice – Sídl. KVP: Ak by to malo byť uznesenie, o tom vlastne môžeme 

hlasovať, tak by znelo: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu úpravu VZN 

č. 173 tým, že v paragrafe 4, bod 3 v bode b) sa vypustí slovné spojenie 

„a v autoumyvárňach“. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Tak poďme teda o tom hlasovať.  

 

Hlasovanie č. 2 za: 18, proti: 0, zdržali sa: 1  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 2 

Prezentácia projektu EKOCHARITA  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Zástupcovia firmy Ekocharita zrejme už navštívili viaceré 

mestské časti a teda ide o alternatívne spracovanie odpadu. Mesto Košice má generálnu 

zmluvu s Kositom, ale vieme, že aj v minulosti boli snahy umiestniť nejaké kontajnery 

na textil používaný a použiteľný, ale skončilo to neúspechom. Na obciach to funguje. 

Spoločnosť bola poľská, boli aj nejaké české zbierky na textil. Kosit o tom ešte len 

uvažuje zaviesť a momentálne textil spracovávajú ako palivo, resp. ide do spaľovne, čo 

nie je ekologické využitie a tú druhú formu navrhuje Ekocharita. 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Dobrý deň prajem. Moje meno je Martin Hožinka 

a s niektorými z vás sme sa už stretli. Chcem prezentovať náš projekt, ktorý máme 

rozbehnutý na SR, tak radi zodpovieme na otázky. Naše občianske združenie sa volá 

Ekocharita Slovensko Slovensku. Prioritne sa venujeme separovanému zberu šatstva, 

textílií, obuvi, doplnkov. Prvý kontajner na SR sme umiestnili v Bratislave začiatkom 

roka 2016. Po troch rokoch práce, sme činnosť rozšírili z Bratislavy aj na iné mestá SR: 

Nitra, Trenčín, Martin, Prievidza, Levice. Máme zmluvy či už s mestami alebo 
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mestskými časťami a máme okolo 1200 kontajnerov z ktorých na dennej báze vyberáme 

textil. A čo je podstatná vec, rád by som dal do vašej pozornosti, že je veľa textilu, ktorý 

sa vyhodí. My v týchto mestách zbierame okolo tri milióny kilogramov ročne. V čom 

sme iní, lebo je veľa iných projektov charitatívnych, napr. Ľudia ľuďom, veľa týchto 

organizácií nemá vyriešené triedenie, recykláciu, likvidáciu, atď. Máme vlastnú 

triediareň, maloobchod, veľkoobchod. Okrem toho sa venujeme aj takej osvetovej, 

edukačnej činnosti. Je to slovenský projekt. Máme zmluvy s viacerými charitatívnymi 

organizáciami, podporujeme ich materiálne aj finančne. Náš človek je aj na ministerstve 

životného prostredia členom komisie, ktorá pripravuje zmeny v legislatíve odpadu. 

Predstava Európskej únie je, aby toto bolo nie že možnosťou ale povinnosťou vo 

všetkých EÚ krajinách. Takže vlastne ani nebudeme mať inú možnosť, len to takto 

začať. Informovali sme sa s Kositom, oni nato nemajú kapacitu, aby to riešili, a keby u 

nich skončil ten odpad, tak ide do spaľovne. Takže v tomto nie sme konkurencia. 

Chcem povedať, nie sme len charitatívna organizácia, lebo všetko má svoju cenu, aj ten 

kontajner, aj platy zamestnancov. Je to fungujúci business model, ktorý dokáže pomáhať 

tejto planéte a aj ľuďom, ktorí sú v núdzi.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Sme tu dnes prítomní skoro všetci starostovia spolu so 

zástupcami mesta, možno by bolo dobre, keby vzišla myšlienka, resp. popud, pretože 

toto je strategická vec, ktorá doteraz tu ešte nebola a nevie, či dnes padne aj 

rozhodujúce slovo, pretože sa treba aj legislatívne pripraviť – môžu byť priestorové 

problémy alebo kolidácia so súčasnými pripravovanými novými miestami pre 

polopodzmené kontajnery. Padnú zrejme iba odporúčacie slová. Otvoril diskusiu.  

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: My sme mali také biele kontajnery ako ste hovorili, že 

bol taký pilotný projekt, ale potom po 6 mesiacoch sme vypovedali zmluvu o spolupráci, 

nakoľko bol problém s pravidelnosťou odvozu preplnených kontajnerov a celkovo bola 

spolupráca žiaľ neefektívna. Ale to asi nie je váš problém, keďže vy deklarujete, že 

v súčasnosti máte 1200 kontajnerov na SR, čo je určite väčšia sieť, ktorá tu bola kedysi. 

Ako nápad je to dobrý, ale to by bolo treba premyslieť tie lokality, kde by boli 

umiestnené kontajnery a aby boli prístupné aj pre odvoz. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: My na Ťahanovciach máme s tým problém, nie je tu 

kolega Ihnát, lebo chodia obyvatelia z Kloknavy a vytriedia ten textil priebežne až 

k zastávkam železnice. 

  

p. Exner, starosta MČ Košice – Lorinčík: Víta túto aktivitu najmä ak má podnety od občanov, 

ktorí by niečo také privítali, takže sa môžeme kontaktovať buď emailom alebo 

telefonicky. 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Odpovedal p. Hlinkovi, že existujú dva projekty: Ľudia 

ľudom tam sú zelené kontajnery a je to vyslovene aktivita dvoch Košičanov 

a momentálne disponujú 12-imi kontajnermi. Po minulo týždňovom stretnutí, my sme 

prebrali tento projekt, pretože v súčasnosti prenajímajú dnes jeden sklad, v ktorom majú 

15 tón oblečenia a nevedia čo s tým. A práve dnes, sa tam ide pozrieť a vyriešiť to k 

spokojnosti. A biele kontajnery to bola poľská firma Ekotextil, ktorá je obrovská, ale ich 

problém bol v logistike. Ich firma má tu partnera pre Košice, pána Daduľáka. My 

budeme mať dispečing, logistiku. Napr. aj bezdomovci pre nás pracujú. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Mne chýba nejaká názorná ukážka, ako kontajnery 
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vyzerajú. Ako myšlienka sa mu to páči a víta to, lebo aj zo strany občanov je dopyt po 

tom, len musí dobre spolupráca fungovať. Nechce problémy. 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Pán starosta, ja mám aj prezentáciu, sú tam fotky, aj odkaz 

na náš web. Na naše kontajnery sme vymysleli rotačný mechanizmus – bubon, ktorý 

bráni ľudom do neho vliezť, lebo jeho otvor je malý. A s fázou rozbehnutia počítajú pol 

rok a ako uvádzal pri stretnutiach tak pri dohode a strete spoločných záujmov vieme 

a plánujeme prvé kontajnery osádzať niekedy júl – august s tým, že nevedia samozrejme 

pokryť celé územie, pretože to nie je ani technicky možné.  

 

p. Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves: Ja by som sa chcel spýtať len dve otázky. V prípade 

spolupráce s mestskou časťou vyplývajú nejaké povinnosti pre mestskú časť? Či aj 

nejaké finančné náklady budú? 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Veľmi dobrá otázka. Všade pri tých stretnutiach so 

starostami dávame aj taký návrh zmluvy aký máme. Mestská časť poskytne len lokalitu 

na tie kontajnery, žiadne poplatky. My to robíme vo vlastnej réžií, ten ekonomický 

model teda funguje takto, akurát teda musí byť výťažnosť toho, že to vieme rozpredať. 

V Ružinove napr. v Bratislave mali sme 84 stojísk, dali nám ďalších 100, je tam referent 

odpadového hospodárstva, ktorý sa dohodne s našim človekom, že kde je vhodné 

umiestniť tie kontajnery. 

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Ja som už stretnutie so zástupcami firmy 

Ekocharita mala, a som rada, že už aj ty predseda si mal taký názor, bohužiaľ ja som 

prezentovala svoje nemilé skúsenosti s kontajnermi všeobecne v našej mestskej časti. 

Keďže mi sme malá mestská časť a Myslavou prechádzajú obyvatelia niekoľkých obcí a 

berú to ako taký zberný dvor, to je to slovo. A pri akomkoľvek náznaku stanovištia 

kontajneru tam naznášajú všetok odpad, ich to nezaujíma aké sú to kontajnery a ja už 

mám výhražné emaily z Kositu, kedy upozorňujú, že nám zrušia veľkokapacitné 

kontajnery, lebo neviem zabezpečiť, aby sa používali nato, načo sú určené. Ale ja to 

zabezpečiť neviem. A ďalšia vec, máme miesta v našej mestskej časti, v záhradkárskej 

lokalite, kde s takými nezodpovednými občanmi si nevie poradiť ani mestská polícia, 

lebo mestská polícia sa ich bojí, vyhrážajú sa a nikto si nedovolí odfotiť také auto, ktoré 

dovlečie ten odpad. S týmto problémom sa stretávam, takže ja nevítam ďalšie 

stanovištia kontajnerov, lebo to by bolo ďalšie miesto na zber všelijakého odpadu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem, ja si myslím, že to je naozaj o ľuďoch a zrejme 

nie v každej mestskej časti bude takýto kontajner. 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Môžem ešte zareagovať?  Ďakujem. Tak ako v Bratislave a 

iných mestách sú mestské časti, ktoré sú problémové napr. Vrakuňa, Petržalka, 

Pentagon, kde naozaj nemôžete osadiť tie kontajnery hocikde, ale to sa budeme snažiť 

riešiť. Spolupracujeme nie len s mestskými časťami, ale aj reťazcami, napr. V Bratislave 

máme zmluvu s Kauflandom, kde tieto kontajnery stoja, alebo Ikea. Tak tu na východe 

sme oslovili, sme v jednaní s regionálnym supermarketom Fresh, kde jeden sa nachádza 

aj v mestskej časti Myslava, kde je to monitorované, takže myslím, že za pokus to stojí. 

Dohodli sme sa s nimi, bude to pri vchode, nie na pozemku mesta. Môže sa stať, že tí 

neprispôsobiví, ale tí záhradkári to tam budú hádzať, aj keď si to nemyslím lebo je to 

verejné miesto a ľudia si to všimnú. Naopak z tých nákupných centier máme veľmi 

dobré výsledky, keď to tak mám povedať. 
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p. Brada, starosta MČ Košice – Poľov: Myslím, že dnes asi neporiešime, ale sme radi 

starostovia, že máme túto informáciu. Každá mestská časť má nejaké špecifiká, a si 

myslím, že každý jeden starosta pri rokovaní dokáže nájsť nejakú spoločnú reč. Pre tie 

menšie mestské časti by možno stačilo tie kontajnery aj párkrát len do roka, skôr sa 

zamerať na väčšie mestské časti. Ja z môjho názoru ďakujem za prezentáciu a vieme 

dohodnúť, ja som zástanca, lebo obyvatelia chcú, aby tie kontajnery pendlovali v rámci 

mestskej časti a stojisko mám pod kamerami, a odkedy je pod kamerami nemám 

problém či už s dovážaním z iných mestských častí či s podnikateľmi, ľudia sa naučili, 

trošku frflajú, ale keď sa naučia disciplíne, je to pre nich bonus. Informácia je fajn a asi 

každý starosta si to bude riešiť vo svojej kompetencii v rámci mestskej časti. Ďakujem. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem pekne, tak asi sme vyčerpali všetky príspevky. Ja 

ďakujem za vašu prezentáciu, že sme sa mohli na túto tému pobaviť. Berieme 

informáciu na vedomie, takže sa nebudeme nejako k tomu vyjadrovať uzneseniami. 

Súhlasíte kolegovia? Sa budeme ešte stretávať ďalej, máme informáciu aj na magistráte, 

takže budeme sa o tom baviť v rámci našich vnútorných kruhoch. 

 

p. Hožinka, zástupca Ekocharita – Ďakujem za možnosť, že sme sem mohli prísť takto to 

odprezentovať. My v podstate komunikujeme aj priamo s mestom a budeme pokračovať 

v stretnutiach so starostami, s ktorými sme sa ešte nestretli. Budeme hľadať tie stojiská, 

s mestskými časťami, s mestom, so súkromným sektorom, lebo tých možností je naozaj 

veľa. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ukončil bod.  

- - - 

 

Bod č. 3 

Informácia o projekte „Mestská futbalová liga“  

Informácia o projekte „Dajme spolu gól“ 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Nech sa páči, dávam slovo pánovi starostovi KVP. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Projekty, ktoré máme v bodoch, boli zaradené na 

základe rozhovoru s pánom Havrilom, šéfom futbalového zväzu a sú to projekty, ktoré 

by mohli zaujímať všetkých starostov, lebo týkajú sa našich škôl a obcí. Preto som ho 

poprosil, aby prišiel a uviedol tieto body. 

 

p. Havrila, Mestský futbalový zväz: Ďakujem, budem sa snažiť byť čo najstručnejší vzhľadom 

k tomu, že je dosť pokročilý čas. Vrátim sa trošku do histórie, ešte za socializmu, keď 

som v roku 1984 začínal rozhodovať futbalovú súťaž, tak sme tu mali mestskú ligu, 

ktorá mala dvanásť klubov a boli to také kluby ako Roma, Nepočujúci. Momentálne 

máme súťaž na úrovni mesta a sú to len štyri kluby ako Kavečany, Slávia TU Košice. 

My sa dostávame do fázy ukončenia umelej trávy na Janigovej ulici, to je na sídlisku 

KVP. Tým pádom môžeme ešte rozvíjať futbal, z toho titulu, že na umelej tráve sa dá 

hrať celý deň, chceli by sme, aby tá mestská liga mala desať, dvanásť klubov. A preto si 

vás dovoľujem osloviť, máme jednak dobre fungujúce akadémie, napr. Juventus na 

Jazere, v Košickej Novej Vsi, Benecol na Furči a tieto deti nemajú kde hrať, keď 

skončia dorastenecký vek. Je to možnosť pre vaše mestské časti hrávať futbal v 

kategórií dospelí a mládež. Tie hracie časy by sme sa dohodli samozrejme neskôr. 
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Otázka je, aké sú požiadavky, napr. čo sa týka peňazí, momentálne štartovné je sto euro 

na celú sezónu, potom sú tam ďalšie náklady, ako prenájom ihriska a náklady na 

delegované osoby, zhruba je to okolo tri tisíc eur na sezónu. Horšie je to, že treba 

zohnať ľudí, ktorí sa budú o to starať, nie je to síce veľa práce, ale zaberá to nejakú 

prácu. Ja by som bol rád keby v prípade vášho záujmu viem vám poskytnúť bližšie 

informácie, napr. požiadavky, aké kladie slovenský zväz, aby jednotlivé družstvá boli 

zaradené do súťaží, ktoré organizuje Mestský futbalový zväz. Nie sú to veľké nároky, 

ale musia sa spĺňať určité podmienky, musí byť prijatý za člena Slovenského 

futbalového zväzu. Druhá vec o ktorej som chcel rozprávať, že v podstate Slovenský 

futbalový zväz má program rozvoja futbalu a jedna z týchto aktivít je „Dajme spolu gól“. 

Sú to aktivity pre materské a základné školy a vy na svojich mestských častiach poznáte 

riaditeľov týchto škôl, ak by ste s nimi mali nejaké stretnutia, vedel by som tam prísť a 

predstaviť im tento projekt. Len v minulom školskom roku bolo týchto aktivít na 

materských, resp. základných školách 375, zapojilo sa okolo tritisíc žiakov. Slovenský 

futbalový zväz prináša materiálnu a finančnú podporu a tieto aktivity dozerajú 

kvalifikovaní tréneri. Ak máte záujem môžete si to pozrieť na stránke, webová stránka 

je www.dajmespolugol.sk. Ďakujem, to je všetko, ak má niekto otázky. 

 

p. Andrejčák, MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja len v krátkosti, čo sa týka projektu 

Dajme spolu gól, ja som si to pozrel a veľmi super aktivita pre materské školy. Len 

problém pre mestské časti je asi ten, že je tam na webe nejaký formulár elektronický, 

ktorý treba vyplniť a mestské časti, keďže nie sú zriaďovatelia škôl, okrem Starého 

mesta, vyplniť nevieme. Čiže toto musí riešiť zriaďovateľ škôlok – mesto, lebo je tam aj 

zmluva potom, ktorú je treba, aby sa podpisovala na meste. Ja som mal aj oslovené 

nejaké škôlky. A čo sa týka futbalovej ligy, zaujímavý nápad. Čiže všetky zápasy by sa 

hrali len na Janigovej? 

 

p. Havrila, Mestský futbalový zväz: Môžu sa hrať aj inde, kde je umelá tráva. 

 

p. Andrejčák, MČ Košice – Dargovských hrdinov: Len, ak by sa teda pridali mestské časti 

určite by privítali, ak by mali podmienky, ako napr. u nás Benecol. Možno by bolo 

vhodné, aj pre ľudí, ak by sa nejaké zápasy hrali aj na iných mestských častiach. 

 

p. Havrila, Mestský futbalový zväz: Tie domáce stretnutia by sa mali hrať v domácej mestskej 

časti. Len niekde je problém ihrisko. 

 

p. Andrejčák, MČ Košice – Dargovských hrdinov: A čo sa týka tých nákladov, tri, štyri tisíc za 

sezónu, to je v súvislosti s prenájmom toho ihriska? 

 

p. Havrila, Mestský futbalový zväz: Áno, prenájom, štartovné a pre tie delegované osoby. 

 

p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: My máme vlastne v Krásnej ihrisko, máme 

dorasteneckú ligu a akadémiu, dospelých vlastne nemáme, ale keby sme ich chceli 

zriadiť, dalo by sa, aby hrávali v Krásnej? 

 

p. Havrila, Mestský futbalový zväz: Áno, vlastne Krásna niekedy aj hrávala tretiu ligu s 

Barcou. To sa nemusí hrať na Janigovej, my len chceme umožniť mestským častiam, 

ktoré nemajú hraciu plochu, resp. takú ktorá zodpovedá normám. 

 

p. Tomko, starosta MČ Košice – Krásna: Tak my by sme to privítali tú ligu, a domáce 

http://www.dajmespolugol.sk/
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stretnutia, aby sa hrali v Krásnej. 

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Kolegovia, kolegyne, ja mám zopár otázok, alebo 

takých faktických pripomienok. Boli postavené nejaké multifunkčné ihriská pri školách, 

pred nejakými desiatimi rokmi, nemám o tom nejakú informáciu, že by boli využívané, 

potrebujú aj nejakú údržbu, nejaké investície. Toto jedná taká vec o čom by sme mohli 

diskutovať. Ďalšia, mali sme v našej mestskej časti futbalové ihrisko, Lokomotíva 

Košice, teraz tam hrá FC, boli tam pri tom aj nejaké dve tréningové ihriská. Teraz sa 

tam chystá nejaká výstavba, zatiaľ apartmánové domy pre športovcov, tie boli 

deklarované, na tých ďalších ihriskách by sa mali stavať päť bytoviek. Podľa mňa to nie 

je len o tom, že poďme si zahrať futbal, poďme športovať, ale postavme nejaké 

možnosti a zrekonštruujme najprv to čo máme a tie školy sa budú hlásiť. Na 

Kostolianskej hrala nejaká AS Roma čo ste spomínali, pri tenisových kurtoch, toto 

ihrisko dnes je vo vlastníctve súkromnom, tie pozemky pod ihriskom a tam je tráva. 

Takže ja by som bol zato kolegovia, že zamerajme sa najprv na možnosti. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem za príspevok. Ja si takisto dovolím potvrdiť, že 

tých trávnatých futbalových ihrísk bolo v meste viac. Takisto som hrával na niektorých 

a tiež si myslím, že je deficit technického charakteru čo sa týka ihrísk pri školách. 

Niektoré sú upravené napr. z grantov, čo mal na starosti pán Galis, napr. na Polianskej. 

Aj to hosťovanie tej mestskej ligy by bolo zaujímavé. Len treba dobudovať tú 

infraštruktúru. Takže tento bod končíme a máme nejaké návrhy na hlasovanie? Berieme 

na vedomie - teda optická väčšina berie na vedomie, takže nebudeme hlasovať.  

- - - 

 

Bod č. 3/1 

Informácia o nevyhovujúcom stave budov (bývalý mäsokombinát a areál mlynov) 

v priemyselnej zóne v MČ Košice - Nad jazerom  

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Naj jazerom: Tak ja by som rada kolegov, aj vedenie 

mesta, aj vás pán predseda informovala o závažnom stave dvoch budov, ktoré sa 

nachádzajú v Mestskej časti Košice - Nad jazerom, v priemyselnej zóne. Jednak ide o 

budovu bývalého mäsokombinátu, je tam teraz absolútne bezprávie, je to v blízkosti 

prevádzok či už Kaufland alebo McDonald. Z pozície mestskej časti sme už dlhodobo 

iniciovali niekoľko úkonov prostredníctvom stavebného úradu, ktorý patrí pod mesto 

Košice, bol tak viackrát zvolaný štátny stavebný dohľad. Nariadenia, ktoré nemal kto 

vykonať dohľad, správcovia konkurznej podstaty. S tým, že posledné rozhodnutie 

stavebného úradu bolo, že sa vyčerpali všetky možnosti v rámci stavebného zákona a 

posunuli to na majetkovo-právne oddelenie mesta, aby mesto konalo. V súčasnosti leží 

ten spis už vyše roka na meste, preto by som chcela vyzvať súčasné vedenie mesta, aby 

v tejto veci konalo, pretože, tá budova sa môže zosypať a v podstate to, že vieme o tejto 

skutočnosti nás nezbaví nejakej zodpovednosti. Ja mám aj obrazový materiál, že ako to 

tam vyzerá. Sú príklady, že niekedy mesto bude musieť takúto stavbu zbúrať na vlastné 

náklady a potom to od niekoho vymáhať. Takže to je mäsokombinát. 

Obdobný prípad, možno ste to počuli aj v médiách, je to známe, je areál mlynov. Tiež 

materiál, aby ste mali predstavu, je to rozloha 70 tisíc metrov. Opäť bezprávie, 

nevymožiteľnosť práva. Za privatizácií sa podnik rozkradol a takto sa to nechalo. Je to 

miesto nezabezpečené, kde chodia tínedžeri, pred pár týždňami asi 14 ročný tínedžer 

tam spôsobil požiar. Štát vynakladá finančné prostriedky, a aj tak je tam všeobecné 

ohrozenie. Tento piatok bude štátny stavebný dohľad, 7:30, čiže týmto chcem vyznať 
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mesto, aby venovalo pozornosť, pretože je kompetentné vydávať rozhodnutia a 

stanoviská. Ako som hovorila pri mäsokombináte, môže byť, že mesto potom bude na 

svoje náklady musieť túto stavbu zabezpečiť, a to hovoríme o stotisícoch eur. 

Majiteľom tých mlynov je maďarská spoločnosť Abomil, pozemky majú iných 

vlastníkov. Som zvedavá, kto vlastne príde na ten stavebný dohľad, sú pozvaní aj 

účastníci konania. To nemá kto oplotiť, alebo zbúrať. Je to miesto pre asociálov, 

spoluobčania to tam rozkrádajú, rozoberajú na železo, dávajú do zberných surovín. 

Takže ešte raz, ten mäsokombinát hraničí s Kauflandom, takže keď spadne, každý sa 

bude pýtať starostovia, vedenie mesta, kde ste boli. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Tých stavieb je na území mesta viac, ale poprosím 

o reakciu pána riaditeľa.   

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Tieto stavby monitorujeme, hlavne budova mlynov je v poslednej 

dobe dosť medializovaná. Stáva sa, že sú vykrádané tieto budovy zberačmi kovov. Vie o 

tom polícia, ako mestská tak štátna, rieši to aj na meste pán Ferjenčík. Hľadáme riešenie 

formou krízového štábu, momentálne obidve budovy sú v konkurze, sú napísané na 

biele kone, ktoré sú mimo SR. Je to legislatívny problém. V daných areáloch fungujú 

organizované skupiny, ktoré majú tzv. sliedičov, ktorí sledujú, kedy ide polícia. Chceme 

to riešiť formou krízového štábu aj so štátom, aby sme zabránili nejakému ublíženiu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Takže odpoveď, mesto sa tým zaoberá. Má ešte niekto 

nejakú otázku? Takže končíme formálnu diskusiu. Nemusíme hlasovať o tom pani 

starostka? Nebude to forma uznesenia, ale bude to v zápisnici. Ujasnime si to.  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Po diskusii predniesol návrhy uznesení k jednotlivým 

prerokovaným bodom:  

 Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prezentáciu projektu EKOCHARITA 

SLOVENSKO SLOVENSKU. 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Rada starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu 

o projektoch „Mestská futbalová liga“ a „Dajme spolu gól“. 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Rada starostov v Košiciach berie na vedomie informáciu 

o nevyhovujúcom stave budov (bývalý mäsokombinát a areál mlynov) v priemyselnej 

zóne v MČ Košice - Nad jazerom, ktoré vykazujú znaky ohrozenia na zdraví a životoch 

obyvateľov mesta Košice. 

 

Hlasovanie č. 5 - za: 19, proti: 0, zdržali sa: 0  

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ukončil bod 3. 

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 
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p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP:  Ja by som rád využil, že tú máme pána riaditeľa 

aj pani námestníčku. Bolo to tu hovorené, že štatút a kompetencie mestských častí a 

hovoríme o tom od volieb, tak by som bol rád, keby mi niekto vysvetlil, možno kto je 

dlhšie starostom, že kedy sa reálne ideme baviť o štatúte a kompetenciách. Ďakujem. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Dobrý deň, ja by som sa tiež chcel k tomu pridať. A aj 

sa opýtať čo sa týka zamestnancov, ako to máte s civilnou ochranou, zo zákona obcou je 

mesto Košice, my to máme v štatúte že mestské časti, možno by bolo dobré to zvážiť, 

lebo vlastne každú činnosť, ktorá je zo zákona musia robiť pracovníci, ktorí majú 

patričné poverenie. Možno by bolo dobré, keby tieto odborné veci zobralo mesto, my by 

sme boli súčinní, ale myslím, že výhodnejšie by bolo mať to gro dokumentácií na 

úrovní mesta. Tiež som chcel upozorniť na otázku tej Ekocharity, ale to už bolo riešené. 

Ešte by som dal do pléna návrh, bol za mnou riaditeľ spoločnosti Generali, že majú 

nejaké nové produkty čo sa týka samosprávy, tak možno by bolo vhodné na nejaké 

ďalšie stretnutie si ho pozvať. Na zváženie predsedu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: S pánom, ktorý tu bol minule vo veci Prvej komunálnej 

poisťovacej spoločnosti sú zmluvy, takže by sme mohli začať podpisovať tu zmluvu na 

to splnomocnenie, aby sme vedeli ten majetok potom. Hovorili sme aj so zástupcami 

mesta, ale mesto má nejaké ešte zmluvy, takže tam ten majetok by mal byť poistitelný, 

ale asi to bude v kompetenciách mestských častí. Takže kto bude chcieť podpísať tú 

mandátnu zmluvu na posúdenie toho majetku, aby sa mi ozval. A keď už mám slovo, 

opýtam sa vedenia mesta, lebo minule sme tu mali otázky vo veci prípravy poplatku za 

rozvoj. Takže aktuálne informácie od riaditeľa. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka otázky štatútu, tak to sa rieši aj na vedení mesta, ale je to 

otázka, ktorú je nutné riešiť aj v súvislosti s financovaním mestských častí, a prípravy 

nového modelu refinancovania, resp. prerozdeľovania finančných prostriedok pre 

mestské časti. Tejto diskusii sa nebránime, ale priznám sa, že vedenie mesta v poslednej 

dobe riešilo iné veci. Tieto záležitosti aktuálne nie sú predmetom rozpracovania. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Máme teda my prísť s niečím, alebo magistrát 

prichystá a do nejakého dátumu nám predloží? 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Áno, otázka štatútu prebieha na rôznych úrovniach. Vy 

máte svoju predstavu ako starostovia, ale svoju predstavu majú aj jednotlivé komisie aj 

poslanecké kluby. A potrebujeme pozbierať nejaké konkrétne návrhy k zmene štatútu a 

budeme to sumarizovať. Na základe vyhodnotenia týchto návrhov, reálnych a 

zrealizovateľných, budeme postupovať čo sa týka zmien. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Je nejaký časový rámec? 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ak môžem k tejto téme ešte povedať, privítame všetky návrhy, čiže 

teraz sme v štádiu keď zhromažďujeme tie podklady. Toto bude záležitosť, ktorá bude 

aktuálna, keď sa bude pripravovať návrh rozpočtu na budúci rok. 

 

p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Kolegyne, kolegovia, ja by som chcel poprosiť, možno 

najbližšie stretnutie Rady starostov, aby sme sa začali venovať štatútu. Nechcem, aby 

sme vytvorili nejakú komisiu pri Rade starostov, ale aby sme si pripravili pripomienky, 

aby vzišiel nejaký materiál od nás, od Rady starostov. Lebo pri každom paragrafe sú 
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nejaké výnimky, či je to sociálna oblasť, či je to zriaďovanie škôlok, či je to 

financovanie. Poďme o tom diskutovať, lebo je otázne či k niečomu dospejeme do 

prípravy rozpočtu. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Takéto komisie sme už mali. Lebo budú návrhy a kontra 

návrhy ohľadom financovania. Takže najbližšie stretnutie bude ešte pred 

zastupiteľstvom júnovým. Môžeme začať niečo písať. Najlepšie keby už nejako 

paragrafovo sme to, nie len, že čo chceme. Nejakú právnu formu už by to mohlo mať. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Ja teda k tomu, že určite už sa začali prípravy na 

rozpočet 2020, a ráta tam s tým, kompetenciami čo je teraz v štatúte. Určite sa to 

nepodarí zmeniť štatút a prispôsobiť financovanie na 2020. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Naj jazerom: Ja by som chcela tiež povedať, že 

nemôžeme mať určite taký model financovania, pretože keď ste tvorili rozpočet v 

januári tak každý starosta ledva zostavil rozpočet. Treba brať do úvahy, že bude 

zvýšenie miezd od januára. Rozvoj mestských častí sa dá realizovať aj bez zmeny 

rozpočtu potrebujeme len inú sumu na obyvateľa mestskej časti. Pretože my môžeme 

stavať kontajneroviská, budovať ihriská aj bez zmeny štatútu, chcem nato upozorniť čo 

by som ja privítala v mestskej časti, zriešiť výtlky a chodníky. 

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Ja chcem využiť prítomnosť pána riaditeľa a spýtať 

sa na návrh, ktorý sme tu prijali minulý rok, a to je poplatok za miestny rozvoj, a zatiaľ 

žiadny materiál. Neviem či ideme kopírovať Bratislavu, aký bude poplatok. Pomohol by 

mestským častiam. Takže sa chcem nato spýtať. 

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Chcela by som zdôrazniť, že pokiaľ ide o štatút, 

ten prvý krok by mal byť od mesta a mali by byť určené nejaké dátumy, pretože to musí 

byť organizované. Mesto by to malo vyvesiť a potom by sa to pripomienkovalo a 

komisie by posudzovali tie pripomienky. Pri tejto príležitosti, aj keď je to trošku mimo 

by som sa chcela spýtať ešte vedenia mesta, či už riaditeľa alebo námestníčky, lebo 

mám informáciu od obyvateľa Myslavy ohľadom územného plánu mesta. Ako občania, 

aj ja ako starostka, sme dávali pripomienky k územnému plánu a tieto pripomienky 

neboli akceptované. Ja neviem ako to je s tými pripomienkami, ale minimálne mestská 

časť by mala dostať napísané „Boli neprijaté, lebo...“. 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Asi každý starosta sa chce vyjadrovať k štatútu, ale ja 

navrhujem, nechajme tu otázku teraz, aj tak nebola plánovaná. Venujme nasledujúcu 

Radu starostov takej diskusii k štatútu, kde jednotlivé pripomienky sa spíšu a aby bol 

prítomný aj niekto z magistrátu. 

 

p. Lörinc, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Faktická poznámka k dani za rozvoj. Zákon 

hovorí, že ak sa obec rozhodne prijať daň za rozvoj tak to musí byť k 1.1. kalendárneho 

roka. Čiže my to môžeme teoreticky schváliť na decembrovom zastupiteľstve. Ale 

ďalšia vec k tomu, či nedať tú kompetenciu mestskej časti, a mestské časti by prijali 

VZN a určili by si vlastnú sadzu v závislosti od lokálnych pomerov. Hneď to dávam aj 

na diskusiu. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Ja si stále hovorím, že nebudem rozprávať, 

ale ak dovolíte kolegovia, čo sa týka štatútu, nechcem to teraz rozoberať. Od roku 2005-
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2006 keď sme riešili štatút, budeme ho rozoberať - nebudeme, sme vytvorili komisiu, 

ktorá viedla k tomu, k čomu viedla. Tak vás poprosím, ani slovo komisia nevyslovujte 

pri štatúte. Nemusíme sa o tom baviť len na Rade starostov, predtým sme sa stretávali aj 

mimo Rady starostov. Každý sme špecifický, a iné špecifiká vyplývajú pre mestské časti. 

Ja zopakujem vetu, ktorú nám v roku 2010 asi povedal pán Baján, že mestským častiam 

v Bratislave trvalo sa dohodnúť osem rokov a niektorí sa išli biť aj medzi sebou. Takže 

to nechceme, ale buďme realisti, tak sa to nedá, že napíšeme a hneď dáme do rozpočtu. 

A ešte čo chcem povedať, rozprávame tu o poplatku za rozvoj, je to pravda, ale keďže 

mestské časti neriešime dane, tak určite my si nebudeme schvaľovať ten poplatok, lebo 

ani asi legislatívne sa to nedá. Ale čo ja tu hovorím, vedenie mesta, bude sa zostavovať 

rozpočet, oddelenie daní, zaoberajte sa kontrolou daňových priznaní. Z 

neskontrolovaných daňových priznaní, z ornej pôdy, budov, malých stavieb, veľa peňazí 

tam strácame. Ja nejdem proti poľnohospodárom, ale nemôžeme mať „rezance“, polia 

za ktoré vlastník nezaplatí, lebo je to smiešna daň tri eura napr. urobme s tým poriadok, 

lebo tam nám visia peniaze. Ja sa nebránim spolupráci s mestom a hľadajme vlastníkov, 

ktorí ani nemajú popriznávané veci, aby za nich zaplatili. Čo sa týka štatútu my máme 

materiály na mestskej časti, takže aj vy ich oprášte a stretnime sa, nemusíme len na 

Rade starostov. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja len mám otázku na riaditeľa, kedy bude 

zmena prístupu u osoby kompetentnej na magistráte za upratovanie komunikácií a 

verejných priestranstiev, konkrétne na parkoviskách v mojej mestskej časti, nakoľko 

stále riešim dopyty, každú ulicu. Vypratajú lístie na jednej ulici a zas musím písať o inú 

ulicu. S pánom Oršoľom sa nám zle dohaduje, vyhovára sa na vedenie. Ďalšia vec je čo 

sa týka Kositu. Či už boli nejaké rokovania ohľadom koncepcie podzemných 

kontajnerov, či máme čakať na mesto ako mestské časti alebo riešiť túto problematiku. 

A ešte taká vec k tomu, čo bolo povedané k štatútu. Môj názor, je tiež taký, že keď 

chceme niečo oddialiť tak urobme komisiu, takže nechoďme týmto štýlom. Ale dajme 

meno človeka, ktorý bude na magistráte zodpovedný a s ktorým budeme komunikovať 

tieto návrhy. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves: Ja by som chcel využiť, že je tu vedenie mesta. 

Takže konkrétne otázky. Zaujíma ma v akom stave je súťaž ohľadom verejného 

obstarávania na verejné osvetlenie, aby som sa to nedozvedal z novín a tak? Ako to je so 

zastúpením mesta vo VVS? Aká je situácia v dopravnom podniku? Hromadná doprava 

zaujíma všetky mestské časti. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Ja mám tiež otázku ohľadom Kositu. 

Podporujeme obyvateľov, aby separovali odpad, ale napr. na Jazere sa sklo zbiera len 

raz do mesiac a ten odpad je kade tade na zemi. Takže by sme mali požiadavku 

minimálne dvakrát do mesiaca, ako je to pri iných druhov odpadu. A tak ako kolega 

Petrovčik, tiež by ma zaujímalo, ako mesto pokročilo v rokovaniach s Kositom ohľadne 

polopdzemných kontajnerov, keďže ja mám informáciu z Kositu, že majú pripravenú 

nejakú koncepciu a aj my ako mestská časť. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Potvrdzujem, čo tu povedali predrečníci, Staré Mesto a 

Jazero. My sme sa stretli s Kositom na ich pôde a to stretnutie s nimi, Naturparkom a 

mestom, smerovalo k tomu, ako budú vyvážané tie kontajnery operatívnejšie. Oni 

sľúbili nejakú zmenu harmonogramu. Napr. sklo alebo žlté kontajnery na plasty. Takže 

nejde ani o to, aby tých kontajnerov bolo viac, pretože ani nie je ich kde umiestniť, ale 
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aby ten zvoz bol operatívnejšie. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Ďakujem pekne za slovo. Ja sa tiež pridám k téme 

odpadového hospodárstva. Bolo mi povedané, že sa o tom na meste bude hovoriť, tak sa 

chcem opýtať aká platforma bude nato slúžiť? Aj na mestskej časti Západ sme chceli 

realizovať výstavbu klietok, resp. sme diskutovali o polopodzemných kontajneroviskách. 

Informácia, ktorú som mal od mesta bola taká, že treba diskutovať čo je najvhodnejšie. 

Ďalšia vec je čo sa týka vzťahu mesta Košice ku Kositu. Či mesto spoločnosť Kosit 

nejakým spôsobom sankcionovalo, keď neboli vyvážané kontajnery? Čo sa týka 

prevodov majetku medzi mestskými časťami a mestom, keďže mestské časti investujú 

do majetku a ten sa prevádza na mesto za jedno euro. Ďalšia vec, mesto by malo 

podniknúť nejaké kroky, lebo pri výstavbe parkovísk, kontajnerovísk nevieme, kde sú 

siete, aby sme mali informácie od prevádzkovateľov. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja ani nemám otázku, len chcem 

poprosiť riaditeľa pri komunikácii s Kositom, aby mesto malo požiadavku na Kosit, aby 

bolo tak ako pri zimnej údržbe, pracovníci na upratovanie, napr. čo zametali 

komunikácie od lístia. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Ja by som začal ohľadom otázky, ktorá sa týkala poplatku za rozvoj. 

Máme tu aj pani Molekovú. Je to téma, ktorá bude prerokovávaná aj na stretnutí K8 a 

ktorú si za jednu zo svojich tém zobral aj pán primátor. Treba si uvedomiť, že platnosť 

prípadného VZN by bola od 1.1. Sme v podobnej situácii ako Bratislava, kde tento 

poplatok môže vyberať buď mesto alebo mestské časti. Teraz robíme prepočty, lebo 

nám chýbajú podklady čo sa týka, aby sme vedeli o akej sume sa bavíme. Poplatok z 

rozvoja sa vzťahuje len na právoplatne vydané stavebné povolenie. V prípade toho 

poplatku, keď to porovnáme s Bratislavou, tak je to tak, že kompetencia bola prenesená 

na mestské časti, ktorú využívali inštitút zliav, ktoré poskytovali developerom. Čiže 

tento poplatok nesplnil očakávania, ktoré mesto Bratislava má, aj z toho hľadiska 

nevieme odhadnúť tú sumu pre naše mesto. Ten poplatok, ktorý je možné vyrubiť je od 

3 do 35 eur za meter. Z tých úvah, ktoré máme mesto presadzuje maximálnu sadzu pre 

všetky mestské časti a pre všetky druhy stavieb, okrem stavieb na poľnohospodársku 

produkciu, skleníkov, či na uskladnenie poľnohospodárskej produkcie v zónach 2 a 3. 

Vzhľadom nato, že teraz nevieme o akej sume sa bavíme, pracovný návrh mesta 

uvažuje, že minimálne na začiatok by výber poplatkov bol v kompetencii mesta. Aby 

sme odolávali developerom. Treba si uvedomiť, že takto vybrané poplatky budú v 

omeškaní, podľa toho, ako budú vydávané stavebné povolenia a peniaze by mali byť 

použité v tej mestskej časti, v ktorej boli vybrané. Môžu byť použité len na kapitálové 

výdavky. Až neskôr sa bude diskutovať o prípadnom prerozdelení týchto finančných 

prostriedkov. Ešte čo sa týka prerozdelenia tak v Bratislave 68 % je pre mestskú časť. 

 

p. Moleková, vedúca referátu daní a poplatkov: Viac menej pán riaditeľ povedal všetko tak, 

ako bol spracovaný materiál, ktorý bol predkladaný včera na porade primátora. Z 

ďalších krajských miest má poplatok za rozvoj zavedený len Trnava, ktorá nemá 

mestské časti. My sme navrhovali, ak by sme robili ten poplatok za rozvoj tak 70 ku 30 

alebo 60 ku 40 % v prospech mesta. Na začiatok ako povedal pán riaditeľ by si 

vyzbierané peniaze nechalo mesto a potom pri štatúte by sa prerozdelili, nie podľa VZN. 

Podľa rozpočtu mesta Bratislava, oni majú 500 tisíc v rozpočte pre tento rok, kdežto 

novinári napočítali okolo deväť miliónov, keď to spočítame reálne, tak je to okolo dva 

milióny. Pre mesto Košice by to bolo okolo milióna cca. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ešte ja k tomu môžem povedať, treba si uvedomiť, že pri tých 

jednotlivých  developerských projektoch, keď sa budeme rozprávať o tomto poplatku, 

nebude ten poplatok vystačovať na prípadné investície okolo týchto projektov. Takže aj 

tak bude musieť byť diskusia s tými developermi, že aká bude pridaná hodnota, keď tam 

chcú investovať. 

 

p. Vrchota, starosta MČ Košice – Západ: Takže možno by nebolo vhodné dať nejaké možnosti 

legislatívne čo sa týka sadzby poplatku za rozvoj. Ja hovorím o zmene zákona. Mnohí 

z nás sú členmi ZMOS - to by poslanci Národnej Rady museli navrhnúť. 

 

p. Petrovčik, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Ja som chcel ešte pripomenúť, že keď sa 

bavíme na túto tému, tam je dôležité, že pri stavebných konaniach, by som chcel 

poprosiť pána riaditeľa, neviem ako sú stavebné oddelenia a príslušný poverený terajší 

šéf inštruovaný, ja mám dojem, že sa v podstate neoprávnene tam vláči na tých 

developerov, že ako sú kompetencie. Oni v podstate zastavajú našu mestskú časť 

historickú a my vlastne nevieme ako to stihli. Ešte sú nejaké miesta, ale potom nebude 

komu dávať tieto poplatky. Ale práve preto by som očakával od príslušných 

pracovníkov stavebného úradu, laxne pristupujú k tomu, napr. naposledy to bol projekt 

na Alvinczyho. Nemali zadefinované v podmienkach, že musia urobiť križovatku 

minimálne jednu, keď už nehovorím o kruhovom objazde. Tak to si myslím, že je to 

typický príklad, ako by sa nemali dávať tieto povolenia. 

 

p. Krcho, starosta MČ Košická Nová Ves: Ja by som vás chcel poprosiť kolegyne, kolegovia 

nechajme nech pán riaditeľ zodpovie otázky, aby sme nerozvíjali ku každej odpovedi 

diskusiu, pretože tu budeme neviem dokedy. Lebo mám tiež nejaké povinnosti, 

potrebujem ísť, ale chcel by som vedieť odpoveď k tým otázkam. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: Takže, čo sa týka ešte tých stavebných povolení a agendy, tak sa 

pracuje na tom, aby sme rozhodnutia stavebného úradu dostali do GIS plánu, aby sme 

vedeli elektronizovať prípadný výber poplatku za rozvoj. Ďalšia vec, je pravda, že sú 

niektoré stavebné projekty, ktoré sú už v takej fáze schvaľovania, že mesto nemá už 

veľa možností. To sú veci, ktoré boli schválené a predschválené. Kde je tá možnosť, tak 

využívame možnosť prehodnotenia tých stavebných povolení, so špeciálnym úradom. 

Dopracovanie dopravnej štúdie, podľa možností zákona. To je k otázke poplatku. Tak 

ako ste vraveli ten poplatok je len 35 eur za meter, je to téma, ktorá bude riešená aj na 

K8, aby ten poplatok sa využil na investície pri projektoch. Ja postupne budem 

prechádzať tie otázky, a najčastejšie opakovaná otázka bola otázka Kositu. Môžem 

potvrdiť, že minulý týždeň bolo stretnutie s Kositom a vedením mesta, boli riešené 

otázky letnej a zimnej údržby a otázka tzv. akčného plánu, ktorý hovorí o tom, akým 

spôsobom sa upratujú ulice. Je to vo fáze prepracovania, pričom musíme reagovať nato, 

že mesto prebralo parkovaciu politiku v meste, z toho vyplývajú povinnosti. Takisto 

pripravujeme projekt majstrovstva sveta a mnohí môžete mať dojem, že v poslednej 

dobe boli mestské časti zanedbávané, ale bolo nevyhnutné venovať sa okoliu zimného 

štadióna a trás pre turistov. Kosit je v špeciálnom režime, aby boli vlastne tie ulice 

popratané. Čo sa týka toho akčného plánu, je to zadanie, ktoré má pán Oršoľa na starosti. 

Ohľadom toho separovaného zberu, na dlhšiu dobu vypadol pán Serbin, riaditeľ 

Naturparku. Podľa informácií 10.04.2019 bol podpísaný dodatok s Naturparkom, čo sa 

týka vývozu. Tiež registrujem, že Kosit nevyvezie niekedy všetky kontajnery, a sa 

znehodnocuje zber, čo sú náklady. Aj z toho dôvodu bola v rámci tohto rokovania 
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požiadavka, aby mesto malo online prístup k monitoringu vozidiel zabezpečujúcich 

údržbu a vývoz zberu. Chceme, aby táto mapa bola prístupná nielen vedeniu mesta, ale 

aj verejnosti. Zároveň v rámci tohto projektu chceme, aby bol monitoring, poviem to tak, 

pešiakov, ktorí zabezpečujú zimnú údržbu. Takže, toto sú veci, o ktorých rokujeme a 

chceme, aby boli podriadené verejnej kontrole. Čo sa týka stratégie kontajnerovísk, v 

piatok nám bola predložená koncepcia Kositu ohľadom polopodzemných kontajnerov, 

ktorá by bola zameraná na ich vybudovanie s tým, že by sa týkala všetkých mestských 

častí. Teraz sa s touto koncepciou oboznamujú odborné referáty, cieľom je spracovať 

podklady na vedenie mesta. Chceme, aby bola jedna koncepcia pre celé mesto, aby 

neboli veľké náklady na zvoz a prevádzku. Čo sa týka upratovania, vlastne tých peších 

zamestnancov, ktorí zabezpečovali zimnú údržbu, tak treba brať do úvahy finančné 

prostriedky. Len na zimnú údržbu bolo určených 3,2 milióna eur. Takže to je otázka, o 

ktorej bude treba diskutovať pred zimnou sezónou. Otázka verejného osvetlenia sa 

prehodnocuje. V súčasnej dobe osvetlenie zabezpečuje dopravný podnik, ale tam sa 

nemôžeme rozprávať o žiadnom koncepte. Ohľadom VVS, tam by malo byť valné 

zhromaždenie, na ktorom by mali byť realizované aj tie návrhy mesta, čo sa týka 

zástupcov mesta v riadiacich orgánoch VVS. V dopravnom podniku situácia je taká, že 

priebežne komunikujeme s odborármi, a tak ako bolo prezentované v týchto dňoch, 

mesto zastáva názor, že štrajk nebol realizovaný v súlade so zákonom o kolektívnom 

vyjednávaní. Sú tam nejaké rozdiely, čo sa týka predstáv odborárov a vedenia mesta. 

Bolo zo strany mesta napísané na ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny, teda 

požiadavka na určenie sprostredkovateľa, ktorý by sa zúčastnil ďalšieho kola 

vyjednávaní. Zároveň bola podaná na Okresný súd Košice žiadosť o neodkladné 

opatrenie vo veci prípadného štrajku alebo konania odborárov. Bolo ďalšie stretnutie s 

odborármi, kde sme sa rozprávali o ďalšom riešení. Zatiaľ nemám informácie o ostrom 

štrajku. Je len nahlásené verejné stretnutie alebo protest pred budovou DMPK. Snáď 

som zodpovedal na všetko. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Myslím, že ešte k štatútu a ÚHA. 

 

p. Čop, riaditeľ MMK: A čo sa týka územného plánu, bolo tam niekoľko tisíc tých 

pripomienok, viem, že sa spracovávali, je záujem aj vedenia mesta sa s tými 

najpodstatnejšími oboznámiť, preto ÚHA dostalo zadanie, aby na porady vedenia, ktoré 

sa týkajú stavebných vecí ÚHA, stavebný úrad, oddelenie výstavby, špeciálny stavebný 

úrad boli postupne predkladané tieto pripomienky. 

 

p. Nigut, predseda Rady starostov: Ďakujem, ešte doplní pani námestníčka k téme štatút. 

 

p. Gurbáľová, námestníčka primátora: Ja si myslím, že poslanci sú tí, ktorí môžu navrhovať a 

schvaľovať, takže by to mali začať aj končiť oni. Samozrejme, tých poslancov je 41, 

takže z mojej pozície môžem vyzvať predsedov poslaneckých klubov a poslancov k 

diskusii o štatúte. Aj z Rady starostov budú očakávať nejaký názor, takže by bolo dobré, 

keby ste sa k nemu dopracovali. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Nigut ukončil 4. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach a poďakoval sa prítomným starostom za podnety a ich účasť na rokovaní. 

Uviedol, že najbližšie sa stretnú na rokovaní RS dňa 2. júna 2019. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Nigut 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 12.08.2019 

Zapisovateľka: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Ing. Ladislav Brada ................................................................ podpísal dňa: ............................. 

 

 

Ing. Daniel Petrík .............................….................................. podpísal dňa: 10.09.2019 
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